

青岛农业大学

2023 年国际学生（博士）招生简章

一、申请资格

（一）综合要求

1. 年龄 18-45 周岁，身心健康，持外国有效普通护照的非中国籍公民；
2. 具有与中国硕士学位相当的学位。

（二）语言水平要求

英文授课。 母语或官方语言为英语的申请者，免提供英语语言证明；母语或官方语言为非英语的申请者，须提供雅思（6.0 及以上）、托福（80 分及以上）、托福拼分（80 分及以上）及 Essentials test（8 分及以上）或其他同等水平的英语能力证明材料；母语或官方语言为非英语，最高学历授课语言为英语的申请者，无须提供雅思/托福成绩，但须提交授课语言证明。

二、申请时间

国际学生新生奖学金申请时间: 2023 年 1 月 1 日 - 2023 年 5 月 31 日；

自费生申请时间：2023年1月1日 - 2023年6月10日。

注：申请日期截止后将无法提交补充材料，建议申请者至少在截止日期两周前完成申请。

三、招生专业与学制

(一) 招生专业

我校对国际学生开放的博士研究生专业为英文授课专业，所有申请者只可填报一个专业。申请时间截止后，原则上不能更改专业。

博士研究生招生专业：

专业名称	所在学院	联系人	联系电话
园艺学	园艺学院	王春荣	+86-(0)532-58957740
水产	海洋科学与工程 学院	颜瑞樱	+86-(0)532-86550511

(二) 学制

博士研究生学制为4年，学习年限最长不超过7年（含休学和保留学籍时间）。

四、申请办法

申请者将申请材料发送至 iaoie@qau.edu.cn，无需邮寄纸质申请材料。后期如开通申请系统，通过初步筛选的需通过系统在线填写申请信息并上传所需申请材料。

五、申请材料

1. 护照个人信息页(个人普通护照,且有效期须至 2023 年 10 月 31 日之后)。

2. 本科毕业/学位证书和硕士毕业/学位证书或预毕业证明(须加盖学校公章)。

注:持预毕业证明申请的学生,须写明预计毕业时间,且须于 2023 年 9 月入学前取得毕业证书。

3. 本科和硕士阶段全部课程成绩单(须加盖学校公章)。

4. 两封与所申请专业相关的教授或副教授(或具有相当专业技术职称专家)的推荐信;推荐信上须写明推荐人的姓名(亲笔签名)、职务、工作单位、电话和邮箱。

5. 中/英文个人陈述:申请者应用中文或英文书写。

6. 语言水平证明(申请时证书须在有效期内;如提供授课语言证明,须出具校函,签字并加盖学校公章)。

7. 外国人体格检查表:申请人应提交国外中国使馆认证医疗机构所出具的中文或英文身体检查结果原件(包括 X 光片及心电图等),缺项、未贴本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》无效。检查结果有效期为 6 个月(申请时须在有效期内)。

8. 无犯罪记录证明(申请时须在有效期内)。

9. 《青岛农业大学国际学生经济担保书》及其担保材料扫描件包括：（1）《青岛农业大学国际学生经济担保书》须用中文或英文填写；（2）足以保障学生来华留学期间的学习、生活、国际旅行等费用的存款证明，其中学历国际学生须提供不低于6万元人民币的银行存款证明，一学期及以上研修生须提供不低于1万元人民币的银行存款证明；（3）经费担保人（限申请者本人、直系亲属或申请者在青岛农业大学的导师）的护照或身份证明扫描件。

10. 工作证明（如有）。

11. 已发表的学术文章目录及摘要（如有）。

12. 学校要求提交的其他补充材料。

六、申请说明

1. 上传的各种材料须是中文或者英文文本。如为其他语言的文件，须同时上传该文件原件及英文或中文翻译公证件。请将相关文件彩色扫描后上传，不接受手机或相机拍摄的文件，不接受复印件。除《外国人体格检查表》和个人签字可以出现手写体外，其余所提供的文件一律不接受手写体。

2. 申请材料不完整者，我校将不予受理。

3. 我校及院系招生部门有权要求部分申请者提供申请材料的书面版原件/公证件或者指定认证机构出具的认证文件供进一步查验。

4. 由于部分国家教育体制与中国教育体制有所不同，对部分国家申请者的学历学位要求不同。

5. 申请者应保证所提供的申请信息及申请材料的真实与准确，一经招生单位或认证部门查证为不属实，将被取消申请、录取或学习资格。

七、考查与录取

学校对申请者择优录取，部分专业结合视频面试情况综合考虑。国际学生可登陆网上申请系统查询录取结果，自费生录取结果将于 6 月 30 日前公布，青岛农业大学国际学生新生奖学金录取结果最晚于 7 月 10 日公布。学校为录取学生邮寄录取通知书和 JW202 表。

八、注册时间

被录取的学生须严格按照录取通知书规定的时间来青岛农业大学报到注册。报到时将核验毕业/学位证书原件、语言水平证明原件等材料。

九、费用

1. 报名费：400 元/人（申请者均需在获得预录取资格后缴纳报名费，报名费不予退还）。

2. 学费：30000 元/学年。

3. 医疗保险费：根据中国教育部规定，来华国际学生须购买中国境内的医疗保险。医疗保险费为 800 元/年/人。

对于没有按要求购买医疗保险的学生，学校将不予办理注册手续。

4. 住宿费：单人间 5000 元/学期，两人间 2500 元/学期，三人间 1700 元/学期。

十、奖学金

优秀的全日制国际学生可申请以下奖学金：

1. 山东省政府国际学生奖学金、青岛市政府来华留学生奖学金；

2. 青岛农业大学学历国际学生新生奖学金。

十一、签证

被录取的学生须持录取通知书和来华学习签证申请表（JW202）到中国驻申请人所在国家的使（领）馆申请来华学习 X1 类签证，并于抵达中国后 30 天内办理居留许可申请手续。

十二、联系方式

地址：中国山东省青岛市长城路 700 号

青岛农业大学专家楼

邮政编码：266109

电话：+86-(0)532-58957556（招生录取咨询）

+86-(0)532-58957568（入学手续咨询）

邮箱：iaoi@qau.edu.cn

2023 Enrollment Guide of Doctoral Programs of Qingdao Agricultural University for International Students

I. Qualification of Applicants

(I) General Requirements

A. Applicants should be physically and mentally healthy non-Chinese citizens aged from 18 to 45, and hold valid foreign ordinary passports;

B. Applicants should have a Chinese Master's Degree or an equivalent degree.

(II) Language Requirements

Teaching in English: Applicants whose native or official language is English are exempt from providing English language qualification; applicants whose native or official language is other than English must submit valid English language qualification, i.e. IELTS (6.0 and above) , TOEFL (80 and above) , My Best Scores of TOEFL (80 and above) , Essentials test (8 and above) or other equivalent English Proficiency qualifications; Applicants whose native language is other than English and whose highest degree is fully conducted in English are not required to submit IELTS/TOEFL scores, but a proof of the language of instruction.

II. Application Period

Application period for scholarships for new international students:
January 1, 2023 - May 31, 2023.

Application period for self-funded students: January 1, 2023 - June 10,
2023

Note : Supplemental materials will not be accepted after the application
deadline. Applicants are advised to complete their applications at least
two weeks prior to the deadline.

III. Programs and Duration of Study

(I) Programs

The doctoral programs open to international students shall be taught in
English. Applicants shall apply for only one program. In principle,
programs applied for shall not be changed after the application deadline.

Program	School	Contract	Tel.
Horticulture	School of Horticulture	WANG Chunrong	+86- (0)532-58957740
Aquaculture	School of Marine Science and Engineering	YAN Ruiying	+86-(0)532-86550511

(II) Duration of Study

The duration of doctoral programs is 4 to 7 years (including suspension
and retention).

IV. Application

Applicants should send application documents to iaoie@qau.edu.cn, and application papers are not required to be mailed. If the application system is put into service later, those who pass the preliminary selection need to fill in the application information online and upload the required application materials through the system.

V. Application Materials

(I) Scanned copy of the first page of the passport (passport which expires after October 31,2023) ;

(II) Bachelor degree certificate/Master degree certificate/Pre-graduation certificate (must be stamped with official seal of university) ;

Note: Students applying with a pre-graduation certificate shall obtain their graduation diploma before entering Qingdao Agricultural University in September 2023. And the pre-graduation certificate shall clarify the estimated graduation date.

(III) Transcripts of all courses at undergraduate and graduate stages(must be sealed by the university) ;

(IV) Two recommendation letters from professors or associate professors (or experts with the same-level professional and technical titles) who are related to the field they are applying for. The recommendation letter should include the name (signature), position, work place, telephone number and email address of the referrer.

(V) Personal Statement (English or Chinese): Applicants should write the personal statement in Chinese or English;

(VI) Proof of language proficiency (the certificate must be valid at the time of application; If the certificate of course-delivering language is provided, it should be issued, signed and sealed by the university

(VII) *Foreigner Physical Examination Form*: Applicants should submit the original medical examination results in Chinese or English (including X-ray and ECG, etc.) issued by a medical institution acknowledged by the Chinese Embassy abroad. The form will be invalid if missing any items, without the photo of the applicant, the stamp on the photo, the signature of physician, or the seal of the hospital. The examination result is valid for 6 months (must be within the valid period at the time of application);

(VIII) Certificate of no criminal record (must be within the valid period at the time of application) ;

(IX) *Statement of Financial Support through a Guarantee* and its related materials, including the *Statement of Financial Support through a Guarantee*, which should be completed in Chinese or English; the certificate of deposit that can cover reasonable expenses for international travel, studying and living in China; Students who apply for the degree program should provide a bank deposit certificate of no less than 60,000 RMB, and those who apply for exchange program (for one semester or

more) should provide a bank deposit certificate of no less than 10,000 RMB ; a scanned copy of the passport or identification of the financial guarantee (limited to applicants themselves /their immediate family members/their supervisors of Qingdao Agricultural University) ;

(X)Certificate of Employment (If applicable);

(XI)Table of contents and abstracts of published academic articles (If applicable);

(XII) Other materials required by the university.

VI. Application Instructions

(I)The various documents submitted by the applicant must be in Chinese or English. If the documents are in other languages, original ones and the translated documents in English or Chinese should be notarized and uploaded at the same time. The relevant documents must be uploaded in coloredly-scanned copies, and documents photographed by cell phones or cameras are unacceptable. Documents in handwriting is unacceptable, except for *Foreigner Physical Examination Form* and the personal signatures;

(II)If the application materials are incomplete, we will not handle with the application;

(III)We reserve the right to request some applicants to provide original written/notarized application materials or certified documents issued by appointed certification bodies for further check;

(IV) Since some education systems are different from China's, the degree requirements for applicants may be different;

(V) Applicants should make sure that their application information and materials are real and accurate. Their applications, admissions or study qualifications will be cancelled once falsified materials are verified by the admission or certification department.

VII. Admission

Applicants will be admitted on a merit-based basis and a video interview will be required and taken into consideration for some programs' admission. International students can log on the online application portal to obtain the admission results. The admission results of self-funded students will be announced by June 30, and the admission results of Qingdao Agricultural University Freshman Scholarship for international students will be announced by July 10. Admission Letters and Visa Application for Study in China (Form JW202) will be sent by post to the admitted students.

VIII. Registration

Admitted students must come to and register at Qingdao Agricultural University in strict accordance with the time specified in the Admission Letters, and original documents for materials like graduation certificates and language proficiency certificates will be verified at the time of registration.

IX. Fees

(I)Application Fee: 400RMB (which shall be paid after obtaining pre-admission qualification and cannot be refunded);

(II)Tuition Fee: 3,000RMB per academic year;

(III)Medical Insurance Fee: According to the China's Ministry of Education, international students studying in China are required to purchase medical insurance within China. Medical Insurance Fee is 800RMB per academic year per person. Those who haven't purchased medical insurance will not be registered at the university.

(IV)Accommodation Fee:

Single Room: 5,000RMB per Semester;

Double Room: 2,500 RMB per Semester;

Three Beds in one Room:1,700 RMB per Semester.

X. Scholarship

The outstanding full-time international students may apply for the following scholarships.

(I)Shandong Provincial Government Scholarship for International Students and Qingdao Municipal Government Scholarship for International Students;

(II)Qingdao Agricultural University Freshman Scholarship for International students who apply for degree programs.

XI. Visa

Admitted students shall apply for a X1 visa to study in China at the Chinese Embassy (Consulate) in their countries with admission letters and Visa Application for Study in China (Form JW202). Besides, they should apply for a residence permit within 30 days after their arrival in China.

XII. Contact

Address: Expert Building Qingdao Agricultural University No. 700,
Changcheng Road, Chengyang District, Qingdao City, Shandong
Province, China

Postcode : 266109

Tel : +86-(0)532-58957556 (Admission consultation)

+86-(0)532-58957568 (Registry procedure consultation)

Email : iaoie@qau.edu.cn

Appendix1 Foreigner Physical Examination Form

Appendix 2 Statement of Financial Support through a Guarantee